



Apr. 2017 Volume 25 No. 2  
2017年4月 第25卷 第2期

# 证据科学

## Evidence Science

第三层次有罪判决证明标准的技术性构建 周洪波 熊晓彪  
 行政法上“无效”证照之证据能力及证明力探析 田勇军 董玉慧  
 符号学场域中的刑事证据问题研究论纲 武晓慧  
 缉毒犬嗅查发现的证据适用排除法则 张玮心  
 鉴定纠纷及其解决机制 陈如超

中国政法大学

ISSN 1674-1226



CN 11-5643/D  
ISSN 1674-1226

# 证据科学

(双月刊)

2017年第 25 卷第 2 期

2017年 4 月 25 日出版

## · 证据法学 ·

- 第三层次有罪判决证明标准的技术性构建 ···· 周洪波 熊晓彪 · 133 ·
- 南非宪法规制下的非法证据排除规则 ······ 郑 曦 · 153 ·
- 行政法上“无效”证照之证据能力及证明力探析 ······
- 田勇军 董玉慧 · 162 ·
- 大陆法系民事诉讼鉴定人的法律定位及相关问题研析 ···· 杜 闻 · 172 ·
- 试论我国民事审前证据交换制度例外规则的完善 ······ 丁朋超 · 183 ·
- 无诉讼能力的未成年当事人能否作出自认之检讨 ······ 鄢 焱 · 193 ·

## · 证据科学 ·

- 符号学场域中的刑事证据问题研究论纲 ······ 武晓慧 · 204 ·
- 缉毒犬嗅查发现的证据适用排除法则 ······ 张玮心 · 213 ·

## · 法庭科学 ·

- 鉴定纠纷及其解决机制 ······ 陈如超 · 225 ·

## · “司法文明指数”专题 ·

- 构建更为合理的司法文明指数指标体系与评估方法 ······
- 张 中 敖丽丹 方玉叶 · 249 ·

# Evidence Science

Volume 25 Number 2 Apr. 25, 2017

---

---

## Contents

- Technical establishment of the third level standard of proof for conviction—exploring the theories of modern science of proof. ....**  
..... *Zhou Hongbo Xiong Xiaobiao* (133)
- The exclusionary rule of illegally obtained evidence under the constitution of South Africa. ....** *Zheng Xi* (153)
- Analysis of the evidentiary competency and probative value of “invalid” administrative license-based on a case study of collective-owned land license. ....** *Tian Yongjun Dong Yuhui* (162)
- On the legal status of court-appointed expert and related issues of civil trials in the roman legal system. ....** *Wen Du* (172)
- Study on exceptions to civil discovery—a comparative study based on the observation of the practice of the U.K. and the U.S. ....** *Ding Pengchao* (183)
- Critical review on minors’ capacity to make confession. ....** *Yan Yan* (193)
- Criminal evidence research in semiotic field. ....** *Wu Xiaohui* (204)
- Application of exclusionary rules to evidence detected by drug-sniffing dogs. ....** *Zhang Weixin* (213)
- The appraisal disputes and its resolution mechanism-based on the practical logic of civil judicial appraisal. ....** *Chen Ruchao* (225)
- Towards a more reasonable China justice index system and evaluation method—summary of the third symposium of China justice index. ....**  
..... *Zhang Zhong Ao lidan Fang Yuye* (249)